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Referat, Formandsmøde onsdag den 29. november 2023 kl. 18.30. 
I DGI Sydvest krocket, Nordenskov krocket-klubhus. 

  
20 deltagende klubber. 
Deltagere fra udvalget: Steen S. Hansen (SH), Christian Jacobsen (CJ), Kim Jensen (KJ), Robert Sørensen (RS), Erik Pallesen (EP), Birgit Christensen (BC), Kar-
sten Ladefoged (KL), Tonny Andersen (TA), Frede Rasmussen (FR), Aase Jacobsen (AJ) 
Referent: AJ 

 

Pkt.nr. Punkt-indhold Referat 

1 Velkomst SH: Tak for fremmødet!  
Med ekstra mails, sms’er og telefonopkald, så er 20 klubber repræsenteret i af-
ten. 12 afbud. Så det er flot! 

2 Forklaring til Vedtagne forslag 
på DGI Krocket Årsmøde. 
A: Spille med ’en hånd eller 
begge hænder. 
B: Spille under niveau, bare 
seednings point passer. 

SH:  
A: Fremover må man selv bestemme, om man vil spille med ’en eller to hænder. 
Kan skifte gennem kampen, hvis man ønsker det. 
Der er ikke kommet max længde på køllen, som ellers var et ønske. 
 
B: Nu skal seedningstallet bare passe, så må man gerne spille under niveau. 
F.eks. kan en B1’er (4) og en M1’er (8) fremover spille sammen i parturneringen i 
A1, hvor det er tilladt at spille med 11-12 point. 
 
Kommentar: Det bliver så teknisk. Det tager lidt lysten fra det hele. 
CJ: Hvis I har spørgsmål til det, vil vi gerne hjælpe jer. Kontakt os endelig. 

3 Økonomi RS: 2023 er det bedste år, vi har haft i Sydvest. Forventet overskud: ca. 22.000,-. 



 

Side 2 

Seedningen har ikke haft indflydelse på par og enkeltmandsturnering. I begge 
turneringer er vi gået op i deltagere. Hold har haft en lille nedgang. 
Den største årsag til det gode resultat er, at deltagergebyr til turneringerne er 
sat op fra 100,- til 150,- pr person (bestemt på landsplan). 
Sydvest Krockets pulje på 10.000,- til udvikling af krocket i klubberne, har ingen 
søgt i år. Vi opfordrer til at søge næste år!  

4 Ny fælles Idrætsledelse for 
kuglespil (Krolf, petanque, 
bowls og krocket) 

EP: Nogen har måske hørt rygter. Der omorganiseres i hele DGI.  
Krocket er en lille idræt. Vi forsøger at være på forkant. Et politisk samarbejde i 
de 4 kuglespil er på trapperne, så vi alle står stærkere overfor DGI. 
Der er lagt op til, at der fremover vil der være en Fælles Idrætsledelse for de 4 
idrætsgrene (kun politisk). I hver af de 4 idrætsgrene skal der så være et Aktivi-
tetsudvalg, som skal varetage turneringer, kurser mv (som Idrætsledelsen gør i 
dag). 
Kommissorium og økonomi er endnu ikke på plads. Ej heller, hvordan medlem-
merne findes/vælges. Dog er det næsten sikkert, der skal sidde ’en fra hver af 
de 4 idrætsgrene. 
Vi arbejder på at sikre, at penge fra krocket ikke går til de andre idrætsgrene. Og 
selvfølgelig også den anden vej. 
Vi har fået at vide, at den nye Idrætsledelse skal finansieres fra DGI. 
I praksis vil vi ikke mærke det i krocket. 
Vi ved endnu ikke, hvilken landsdel, vi vil komme til at høre under. Vi er jo under 
Vestjylland nu. Men de 4 kuglespil er for nuværende i 3 forskellige landsdele, 
men skal samles under den samme landsdel. 
 
Kommentar: Hvis der ikke er forandringer, hvad skal den nye Idrætsledelse så 
lave? 



 

Side 3 

EP: De skal gå foran i politiske og økonomiske forhandlinger med DGI. 
5 Ny kursus-struktur for instruk-

tører. 
EP: Man har forsøgt at skrue en ny struktur sammen. Jeg kan desværre ikke for-
tælle så meget, for vi har ikke fået det præsenteret i Idrætsledelsen endnu. 
Men jeg ved, at de gamle K1-K2-K3-K4 ikke eksisterer mere. Det bliver mere en 
buffet, hvor man kan plukke, hvad man ønsker at få mere viden om. 

6 Kursus/Vejledning i brug af 
Foreningsportalen. 

CJ: Vi vil være jer behjælpelige med Foreningsportalen til foråret. Det kan være 
ved at mødes eller online. 
Flere kontakter mig hvert år til holdturnerings-tilmeldingen med problemer. Så 
nu vil vi gerne komme det i forkøbet. 
Der ligger en vejledning på bordet til hver klub her i aften. Den ligger også på 
vores hjemmeside. 

7 Seedning ved lørdags/søn-
dagsstævner. 

FR: Skal vi fortsætte som i år, hvor man rykker op og ned i løbet af en sæson? 
Altså en særskilt seedning. 
Kommentarer: Ingen. 
 
SH: Lørdag/søndagsseedningen nulstilles 2024. Man tilmelder sig efter turne-
rings-seedningen første gang i sæsonen, man deltager i et lørdag/søndags-
stævne. 
KL: Klubberne, der afholder stævner, bliver selvfølgelig også nødt til at indsende 
resultater hurtigt, så FR kan opdatere listen fra uge til uge. 
FR: Navnene skal staves som i seedningslisten. Ellers kan systemet ikke finde ud 
af det. 
BC: Den eneste tid på året, hvor den personlige seedning og lørdag/søndags-
seedningen er ens, er til sæsonstart.  

8 Ansøgning om dispensation. SH: Det eneste, der skal søges til nu, er at have en personlig afløser på. 



 

Side 4 

9 Spørgsmål til ”Vejledning til 
seedning”  

SH: Har I set skemaet før? Har I spørgsmål til det? 
Kommentar: Den skal lige bruges et par gange. Men det ser godt ud. 

10 Eventuelt. SH: På vores sidste Sydvest Krocket Årsmøde (marts 2023 i Helle Hallen) var der 
en kommentar om, at DGI-kontingentet er meget ulig. Vi har arbejdet med DGI 
Sydvest omkring dette, og er kommet frem til et godt kompromis. Vi håber at få 
det stemt igennem til DGI Sydvest’ Årsmøde til april. Så det er vigtigt, der møder 
mange af jer frem! 
 
EP: Jeg vil gerne opfordre til, at formændene er bedre til at få bredt info ud i 
klubberne. 
 
EP: Der skal være Landsstævne i Vejle i 2025. Overvej allerede nu, om du ikke 
skal deltage. I Svendborg startede det med seniordage om mandagen. Selve 
landsstævnet startede torsdag aften. Jeg forventer, det vil være det samme i 
2025. 
 
SH: Hvad tænker i om dette møde? Vil I komme igen næste år? 
Kommentar: Vi vil gerne komme igen. 
 
SH: Til næste årsmøde (29. februar) skal der vælges et nyt udvalgsmedlem og en 
ny suppleant. Det vil være dejligt, hvis I vil stille op – eller finde nogle andre. 
 
Tak for i aften! 

 
 


